
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 8. 4. 2024 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: doc. MUDr. V. Danzig, Ph.D., prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. 

Neomluveni: doc. MUDr. K. Rusinová, Ph.D., prof. MUDr J. Škrha, DrSc., MBA 

Hosté: prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., prof. MUDr. R. Foltán, Ph.D., MUDr. S. Arientová, 
Ph.D., Ing. P. Bečvář., Ing. D. Mesteková 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK, zahájila zasedání v 16:04 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili 
se doc. MUDr. Y. Angerová, Ph.D. a prof. MUDr. D. Sedmera, Ph.D. 
AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

23:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovými materiály) a zeptala se, zda má někdo připomínky 
k návrhu programu. Připomínky ze strany přítomných senátorů nebyly. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu 
AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 minuta) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 minuta) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (15 minut) 

4. A. Rashovska – Informace z posledního jednání AS UK (5 minut) 

5. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Jmenování zástupců AS a náhradníků do 
výběrové komise na funkci přednosty/tky (3 minuty) 

6. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Čerpání rozpočtu 2023 (5 minut) 

7. Ing. P. Bečvář – Uzavření smlouvy o nájmu nebytového prostoru (5 minut) 

8. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Prezentace navržených na kandidáta na funkci 
děkana (cca 40 minut) 

9. Různé (10 min) 

prof. MUDr. M. Koziar Vašáková – Docházka členů AS za období XI. 2023 – III. 2024 

AS 1. LF UK schvaluje program zasedání ve výše uvedeném znění. 
23:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

16:05 hod. příchod doc. J. Živný, Ph.D. 

Pan děkan v krátkosti informoval o tom, že 

• obdržel návrh rozpisu rozpočtu na r. 2024 (zatím je stabilní); 



• z pěti lékařských fakult jsme jediná, která nezaznamenala pro r. 2024 pokles 
v přidělování peněžních prostředků (v celkové sumě); 

• probíhají další jednání o Kampusu; 

• ve dnech 11. – 12. 4. proběhne výjezdní zasedání kolegia rektorky, probíraná témata 
budou prezentována na výjezdním zasedání KD 18. – 19. 4. a informace o výsledcích 
bude poskytnuta na příštím zasedání AS. 

4. Informace z posledního jednání AS UK (bez písemného podkladového materiálu) 
A. Rashovska přednesla poznatky z jednání ekonomické komise AS UK, doplnil ji pan prof. 
T. Zima 
Ideový návrh finančního zajištění velkých investičních akcí 
Prof. Králíčková úvodem představila historické pozadí všech investičních akcí UK a 
zdůraznila, že vše z tohoto je třeba reflektovat v Mikuláši a jeho čerpání. 

Mgr. Maňásek popsal vývoj alokace na oba hlavní projekty zařazené do NPO. Následně 
vyčíslil celkové náklady, které jsou v současné chvíli odhadovány. Když budeme uvažovat, 
že si externě půjčíme 2 mld Kč při 5 % úroku na dobu 20 let, tak zaplatíme celkem 3,5 mld 
Kč. Ve výsledku by nás to zatížilo více, jelikož se univerzita může snadno dostat do ztráty. 
Můžeme si navíc pomoci vnitro-univerzitními půjčkami, tzv. „univerzitní bankou“, kdy by se 
finance centralizovaly na RUK, aby si fakulty nepůjčovaly křížem mezi sebou. RUK pak bude 
garantem toho, že jakmile bude fakulta své prostředky potřebovat, tak jí je vrátí v předem 
dohodnuté době. Nyní jsou prostředky na běžných účtech UK zapojeny do projektu 
Virtuální cashpooling, na němž máme výnos asi 3,5 % ročně. KB umí to, že do toho 
cashpoolingu zapojí účty s kladným i záporným zůstatkem a vytvoří nám kontokorent. 
Pokud budeme mít celkově kladné saldo na těchto účtech, tak UK nebude za tento způsob 
využívání prostředků nic platit, ale poníží se jen úrokový výnos z cashpoolingu. Takto 
můžeme spojit fondy z více fakult, a následně jim částečně ušlý zisk z onoho cashpoolingu 
vynahradit. 

Doc. Brom – informace o situaci, v současné době nám chybí zhruba 4 mld Kč, z toho 1-2 
mld Kč na Mephared2 a 2 mld Kč na Albertov. O těch prvních cca 1-2 mld. nyní jednáme. 
Půjde ta zbylá částka, 2 mld., z Mikuláše nebo si to fakulty seženou jinde? 
 
Mgr. Maňásek – Částku, kterou je zcela nezbytné zaplatit do 30. 6. 2026, mají nyní fakulty 
ve fondech. Zbytek si částečně naspoří a částečně seženou jinde, ale přes žádost do 
Mikuláše to nepůjde. 
 
Prof. Králíčková chápe, že se všichni budou bát, je to legitimní obava. Když si řekneme, že 
kontokorent a vnitro-univerzitní banka jsou cestou, kterou chceme jít, tak příště předloží 
návrh dopočtený. 
 

Ideový záměr novelizace Vnitřního mzdového předpisu 
 
Rektorka chce novelizovat vnitřní mzdový předpis UK tak, abychom na univerzitě zavedli 
jednotné tarify. Nový vnitřní předpis musí být odeslaný k registraci nejpozději v září tohoto 
roku, jinak přijdeme o 150 mil. Kč. Debatu, jak si vnitřně rozdělit 150 mil. Kč povedeme až 
budeme přesněji vědět, jaké jsou podmínky ze strany MŠMT. V prvním i druhém návrhu 
chtějí dát jistou váhu „velikosti“ a „chudosti“ fakulty. Jedna věc je přítok dle A+K, druhá 
jsou průměry na fakultách, ať již podle čísel MŠMT či dle našich vlastních propočtů. 
 



Akademický senát Univerzity Karlovy na svém pátečním zasedání (22. 3.) v přijatém 
usnesení uvedl, že ministr školství Mikuláš Bek (STAN) řeší problémy tím, že zpochybňuje, 
že vůbec nějaké problémy existují. Hlasovalo se i o výzvě k rezignaci, k čemuž ale nebyla 
dostatečná podpora. 

V diskusi zazněla už dříve ve veřejném prostoru skloňovaná informace, že veřejným 
univerzitám chybí zhruba deset miliard korun. MŠMT nabízí podle AS UK „chabou záplatu“ 
v podobě 150 milionů na dofinancování mzdové koheze. Samotné jednotné tarify nicméně 
nepředstavují problém. Důvodem k našemu postoji je tlak MŠMT na velmi rychlé zavedení 
jednotných mzdových tarifů na univerzitách bez vyjasnění přesných parametrů úpravy, 
navíc pod hrozbou penalizace. To podle usnesení AS UK vede k destabilizaci a ohrožení 
veřejných vysokých škol. 

5. Jmenování zástupců AS a náhradníků do výběrové komise na funkci přednosty/tky 

Vedoucí úseku lidských zdrojů Ing. P. Bernardová zaslala jménem pana děkana na paní 
předsedkyni AS požadavek na jmenování zástupce AS 1. LF UK a případného náhradníka do 
výběrových komisí na obsazení pracovního (funkčního) místa přednosta/tka. Do 
jednotlivých komisí se přihlásili níže uvedení senátoři (uváděno bez titulů) – viz tabulka. 
Místo konání: malá zasedací místnost. 
 

Datum 
(čas) 

Ústav/Klinika Zástupce AS Náhradník 

9. 5. 2024 
(13:00 hodin) 

BIOCEV 1. LF UK M. Koziar Vašáková Y. Angerová 

21. 5. 2024 
(10:00 hodin) 

Fyziologický ústav 1. LF UK D. Sedmera T. Grus 

21. 5. 2024 
(13:00 hodin) 

Revmatologická klinika 1. LF UK  
a RÚ 

J. Živný M Škandera 

29. 5. 2024 
(10:30 hodin) 

Dermatovenerologická klinika 1. LF 
UK a VFN 

M. Višňa M. Mlček 

14. 6. 2024 
(10:30 hodin) 

Chirurgická klinika 1. LF UK a FNB A. Pařízek D. Sedmera 

 

6. Čerpání rozpočtu 2023 (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Pan děkan předložil AS návrh ke schválení výsledků hospodaření za rok 2023. Součástí 
předkládaného návrhu byly pro účely schvalování předloženy „Výkaz zisku a ztráty vnitro 
za r. 2023“ a „Čerpání rozpočtu leden–prosinec 2023“. Ing. Mesteková přítomným 
senátorům detailně vysvětlila jednotlivé částky předloženého rozpočtu. 

16:33 hod. příchod Dr. K. Klíma 

Výsledek hospodaření fakulty je se ziskem ve výši cca 451.000, - korun, nutnost danění se 
s ohledem na UK nepředpokládá. Dotazy ze strany senátorů k této problematice nebyly, 
ekonomická komise doporučuje tento bod ke schválení. 

Návrh usnesení: „Akademický senát I. LF UK vyjadřuje souhlas s předloženým výsledkem 
hospodaření fakultního rozpočtu za rok 2023. Fakultní rozpočet skončil 
se ztrátou 8,296.4I8,39 Kč. Výsledek hospodaření v doplňkové činnosti 
byl 8,747.858,32 Kč. Celkový hospodářský výsledek fakulty po zdanění 
za rok 2023 je zisk ve výši 451.439,93 Kč (včetně doplňkové činnosti). 



Ukazatel P (příspěvek dle dlouhodobého opatření k navýšení kapacit 
lékařských fakult) ve výši 133,271.497 Kč byl plně vyčerpán v osobních 
nákladech." 

25:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

7. Uzavření smlouvy o nájmu nebytového prostoru (písemný podkladový materiál zaslán s 
pozvánkou) 

Tajemnice fakulty předložila v souladu s čl. 51 odst. 2 Statutu Univerzity Karlovy k vyjádření 
AS smlouvu s nájemcem nebytového prostoru svěřeného do správy 1. LF UK, u něhož doba 
nájmu přesáhne 5 let. Jedná se o smlouvu evid. č. 2024N-0023 o nájmu nebytového 
prostoru v objektu Albertov 7, Praha 2, nájemce SPOT Prague – spolek studentů 
ergoterapie, z.s. 
Ing. Bečvář informoval přítomné senátory, že stávající nájem nebytového prostoru o 
celkové ploše 16 m2 je sjednán do 30. 6. 2024, v následujícím akademickém roce bude 
dovršena doba 5 let trvání nájemního vztahu (v průběhu ledna 2025). Nájemce je 
dobrovolným fakultním spolkem studentů ergoterapie na 1. LF UK a nebytový prostor užívá 
k výkonu některých svých hlavních činností. Účelem spolku je zvýšit kvalitu studia 
ergoterapie, prosazovat zájmy a potřeby studentů a rozšířit všeobecné povědomí o oboru 
ergoterapie. 

Dotazy ze strany senátorů k této problematice opět nebyly, ekonomická komise 
doporučuje tento bod ke schválení. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. LF UK souhlasí s uzavřením smlouvy o nájmu 

nebytového prostoru evid. č. 2024N-0023 s nájemcem SPOT Prague – 
spolek studentů ergoterapie, z.s., IČ: 09509631, se sídlem Albertov 
2049/7, Nové Město, 128 00 Praha 2, a doporučuje Akademickému 
senátu Univerzity Karlovy zaujmout k uzavření smlouvy kladné 
stanovisko. 

25:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

8. Prezentace navržených na kandidáta na funkci děkana 

M. Koziar Vašáková sdělila přítomným organizační podrobnosti prezentace navržených 
kandidátů na funkci děkana 1. LF UK. Na prezentaci má každý z kandidátů 20 minut. 

16:44 hod. příchod W. Lytle 

Dotazy od přítomných senátorů budou následovat až po prezentaci obou kandidátů. Po 
dohodě s předsedou volební komise bylo rozhodnuto, že volba pořadí prezentace bude 
určena hodem mincí. Dle abecedy první kandidát (prof. Foltán) hodí mincí, ale předtím si 
zvolí stranu mince, která určí jeho pořadí (panna nebo orel). Zvolil si pannu, po hodu padl 
orel, se svou prezentací tedy začínal druhý kandidát, stávající pan děkan prof. Vokurka. 
Následovaly postupně obě prezentace navržených kandidátů (podrobné verze obou 
prezentací jsou uveřejněny na webových stránkách AS). Po obou prezentacích otevřela paní 
předsedkyně AS diskusi. Navržení kandidáti vždy odpovídali oba na položený dotaz a střídali 
si pořadí odpovědí.  

V diskusi vystoupili M. Koziar Vašáková, A. Karas, M. Verbat, M. Mlček, T. Grus, A. Pařízek, 
Z. Krška, M. R. Woellersdorfer a D. Sedmera.  



Diskutovalo se o vztazích 1. LF a RUK, o podpoře předstátnicových stáží v 6. ročníku, jak 
implementovat profil absolventa do výuky, jakým způsobem zrychlit na klinických 
pracovištích implementaci ZVYŠOVÁNÍ praktických dovedností, o podpoře kvalitních 
vyučujících, o možnostech zlepšení kvality výuky, komunikace mezi jednotlivými ústavy, o 
postavení vyučujících na fakultě, o zvýšení prestiže výuky na VŠ, o zapojení dalších 
neklinických zaměstnanců do výuky, o zvýšení motivace vyučujících, o možnostech zajištění 
dostatečné výuky studentů na pracovištích, formy a způsoby spolupráce studentů české a 
anglické paralelky (český student bude překládat anglickému studentovi, jak je již využíváno 
u studentů stomatologie), o medializaci postgraduální výuky, o stabilizaci děkanátu a o 
personálních předpokladech obou kandidátů. 

Předsedkyně AS poděkovala oběma navrženým kandidátům na funkci děkana za jejich 
prezentaci. Upozornila na vystoupení navržených kandidátů na funkci děkana před 
akademickou obcí v posluchárně Purkyňova ústavu dne 10. 4. 2024 od 14:30 hodin. 

9. Různé – Docházka členů AS za období XI. 2023 – III. 2024 (písemný podkladový materiál 
zaslán s pozvánkou) 

Paní předsedkyní byla promítnuta docházka členů AS od listopadu 2023 do března r. 2024, 
která bude přílohou tohoto zápisu. Paní předsedkyně poděkovala všem, kteří mají alespoň 
80% účast. 

 

Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští mimořádné zasedání AS k projednání návrhů 
na jmenování děkana se bude konat dne 15. 4. 2024, kdy proběhne i volba kandidáta na funkci 
děkana. 

 

Zasedání bylo ukončeno v 18:15 hodin. 
 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF 
 

 

 

Zapsala: Jana Kolářová 

 

Ověřili: doc. MUDr. Y. Angerová, Ph.D., MBA 

prof. MUDr. D. Sedmera, Ph.D., DSc. 


